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Høringssvar fra Gammelgaardsskolens Skolebestyrelse og MED-udvalg vedrørende 
udmøntning af effektiviseringer i Børn og Unge 2016-2018 

 

Gammelgaardsskolens skolebestyrelse og MED-udvalg beklager behovet for yderligere 
besparelser i Børn og Unge. Men vi er grundlæggende positivt indstillet over for ideen om at 
gennemføre besparelserne gennem yderligere investeringer i den tidlige forebyggende 
indsats for dermed at mindske børnenes senere støttebehov. 

Det er i alles interesse, at børnenes trivsel styrkes, og deres støttebehov reduceres. En tidlig 
indsats er afgørende for at opnå dette. I oplægget fremgår det, at en langsigtet besparelse 
gennem investeringer i den tidlige indsats vil kunne implementeres uden forringelser af 
indsatsen over for der svageste børn, idet støttebehovet reduceres og dermed også de 
forventede udgifter dertil. 

Imens vi fuldt ud kan tilslutte os ideen bag forslaget, er vi dybt bekymrede over den 
manglende stillingtagen til en situation, hvor den tidlige indsats ikke giver den forventede 
reduktion i støttebehovet. Det fremhæves, at den tidlige indsats vil blive fulgt op gennem 
kvalitetsrapporter og nye opfølgningstiltag, men der angives ingen justering af besparelserne 
på skolerne, såfremt investeringerne ikke får den forventede effekt. 

Vi mener derfor, at besparelserne bør følge den reelle og ikke den estimerede reduktion i 
støttebehovet, således at besparelser ikke reelt resulterer i en forringelse af skolernes indsats 
over for de svageste børn og/eller elever i almindelighed. Vi ønsker derfor en klar angivelse af 
målene for den tidlige indsats, som vil kunne effektuere den planlagte besparelse i skolernes 
indsats. 

 

På vegne af Gammelgaardsskolens Skolebestyrelse og MED-udvalg 

 

Andreas Bach Aaen    Torben Jensen 

Skolebestyrelsesformand    formand for MED 

 

 

 


